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2023年报

——中国期货博物馆

The 2023 Annual Report

Presented by China Futures Museum

我们很高兴与您分享中国期货博物馆的年度报告。该报告主要是关于我们所做的一些

公益事情的记录，向您通报，并借此机会感谢您对中国期货博物馆无私的帮助和关注。

We are pleased to share with you the annual report of the China Futures Museum. This is
mainly the records of the public welfare projects we have done,and we would like to take this
opportunity to thank you for your help and attention to the China Futures Museum.

2023 年，共发布国内行业资讯数十条，发布国外资讯近 300 余篇。制作并发布短视频

300 余个，其中新开设的“期货经典之声”200 余个。

In 2023, a total of dozens of domestic futures industry information and nearly 300 foreign
information were released. More than 300 short videos have been produced and released,
including 200 short videos involved in the columns of "Classic Futures Voice" which has been
newly opened in this year.

2023 年 1 月 8 日，跟踪报道河南人的正能量。近日以来，很多在郑州找不到工作的打

工人遇到生活的困难，很多市民纷纷伸出援助之手。从上海回到郑州的期货老炮儿王凯先生

也积极投身其中。7 日，他带领人员买了两扇猪肉送到现场，今天（8 日）上午，他又组织

期货老炮儿早早地采购大量馒头送到扶助现场。王凯说一方有难八方支援，我们就是要让大

家感受一下河南人的正能量。

On January 8, 2023, the positive energy of Henan people was tracked. Recently, many
migrant workers who can't find work in Zhengzhou have encountered difficulties for their life.
Many citizens offered helping hands. Mr. Wang Kai, an old hand in futures trading who returned
to Zhengzhou from Shanghai, was one of them. On January 7, he organized volunteers to
purchase meat of two halves of whole pig and brought them to the donation center. On the
second day , he also organized the old hands in futures trading in the early morning to purchase a
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large number of steamed bread and sent them to the donation site. Wang Kai said that people
should offer help when others are in difficulties. We are to let everyone feel the positive energy
of Henan people.

The positive energy of Henan people

1 月 12 日，郑商所提供郑州粮食批发市场老照片数十张。

On January 12, Mr. Zhang Yong of Zhengzhou Commodity Exchange provided dozens of old
photos of the Zhengzhou Grain wholesale market.

2023 年 1 月 18 日，收到中金所捐赠的“期货及衍生品法律评论第一卷、第二卷和期货

和衍生品微课堂”。

On January 18, 2023, CFM received the "Futures and Derivatives Law Review Volume 1,
Volume 2 and Text book for the short seminar on Futures and Derivatives" , donated by China
Financial Futures Exchange.

2023 年 2 月 12 日，开设“期货经典之声”栏目。

On February 12, 2023, the program titled "Classic Voice of Futures" was launched.

2023 年 2 月 18 日，收到中金所捐赠的“2020 年、2021 年、2022 年金融期货研究”。

On February 18, 2023, received the " Research on Financial Futures in 2020, 2021, 2022",
donated by CFFEX.
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2023 年 2 月 21 日，收到期货老炮儿捐赠电子照片 3 张。

On February 21, 2023, three old electronic photos were donated by an old hand at futures
trading.

2023 年 2 月 28 日，参加省委党史研究室、省委老干部局、省档案馆共同开展的《河南

改革开放以来口述史项目》。

On February 28, 2023, participated in the Oral History Project of Henan Province since
Reform and Opening Up，jointly carried out by the departments in provincial level.

2023 年 3 月 10 日，向郑州商品交易所期货及衍生品研究所提交《期货》一书初稿。申

请列入郑州商品交易所期货市场研究丛书出版。

On March 10, 2023, the first draft of the book "Futures", translated from English into
Chinese, was submitted to the Futures and Derivatives Institute of Zhengzhou Commodity
Exchange, applying to be published in the Futures market Research series of Zhengzhou
Commodity Exchange.

2023 年 3 月 14 日，参加深圳资本市场学院郑州调研座谈会。

March 14, 2023, participated in a Futures History Symposium in Zhengzhou sponsored by
Shenzhen Capital Market Institute.
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2023 年 3 月 22 日，中国财经出版社联系《期货》一书的版权。

On March 22, 2023, President Zhang of China Finance and Economics Press contacted us for
the copyright of the book titled “Futures”.

2023 年 3 月 31 日，收到郑州粮食批发市场茶几一个。

On March 31, 2023, a tea table of Zhengzhou grain Wholesale Market donated by Future
Property Company was received.

2023 年 4 月 11 日，与郑州财院协商业务合作事宜。

On April 11, 2023, CFM negotiated business cooperation with Zhengzhou Finance Institute.

2023 年 4 月 17 日，参观未来大厦期货交易厅改造项目及考察收藏交易厅大屏幕。

On April 17, 2023, visited renovation project site of the Futures Trading Hall in the Future
Building, and investigated the large screen for the data processing programs.

2023 年 5 月 9 日，期货老炮儿向中国期货博物馆捐赠“炒手电脑一套”，供博物馆展

示。

On May 9, 2023, Mr. Kai Wang, and old hand in futures trading, donated a "set of
computer" , used by himself when he was trading futures in the past years, to the China Futures
Museum for the museum to display.

2023 年 5 月 10 日，收到郑州商品交易所捐赠郑州粮食批发市场历史资料 68 份（本）。

On May 10, 2023, 68 copies of historical data of Zhengzhou Grain Wholesale Market were
donated by Wang Chengzhou.
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2023年 6月 20日，收到郑州期货老炮儿捐赠的中国国际期货经纪公司的电子照片 4张。

On June 20, 2023, received four electronic photos of CIFCO，donated by Mr. Yang Hong , an
old hand in futures trading in Zhengzhou.

2023 年 7 月 2 日，拜访上海的郑州期货老炮儿并相互交流沟通。

On July 2, 2023, visited Kai Wang, an old hand in futures trading in Shanghai and exchanged
views.

2023 年 7 月 14 日，收到未来大厦捐赠的期货交易厅出市代表座椅数把。

On July 14, 2023, received several floor broker chairs, donated by Manager Xu and Li.

2023 年 7 月 19 日，收到中国国际期货公司杨宏总经理捐赠的照片 17 张，老资料 20 份，

中期标签一枚。

On July 19, 2023, 17 photos, 20 old materials and one CIFCO label card were donated by Mr.
Yang, general manager of CIFCO (Zhengzhou).
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2023 年 8 月 6 日，收到爱心捐赠 25 箱。

On August 6, 2023, 25 boxes of circuit boards were donated by contributor Mr. Li.

2023 年 8 月 14 日，收到李经理和宋经理捐赠的交易厅座椅。

On August 14, 2023, four trading hall chairs were donated by manager Li and Song.

2023 年 9 月 7 日，应邀参加“中国（郑州）国际期货论坛”。

On September 7, 2023, invited to attend the "China (Zhengzhou) International Futures
Forum."

2023 年 10 月 12 日，发布视频“期货的春天——热烈庆祝中国郑州商品交易所成立三

十三周年”，阅读量创新高。

On October 12, 2023, the video "Spring of Futures - Warmly celebrating the 33rd
anniversary of the establishment of China's Zhengzhou Commodity Exchange" was released, the
viewers’ visiting volume reached a new high.
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（https://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzkyNDE3MzE3OQ==&mid=2247490269&idx=1&sn=
79c4a1cac84166ec2d53dea9789c5919&chksm=c1d88cc9f6af05df6c7efbbf1e3fc1a2afc20c4f8039
1cebb555b7f827789619042ecc56ca53&token=641497108&lang=zh_CN#rd）

2023 年 10 月 12 日，收到大连商品交易所陈伟捐赠他本人的大作“本来——期货基础

逻辑”。

On October 12, 2023, Mr. Chen Wei of Dalian Commodity Exchange donated his own
masterpiece of "Original reason - Basic logic of futures".

2023 年 10 月 20 日，凯悦奖学金创始人王凯先生、中国期货博物馆、河南电视台记者

等一行奔赴淮阳临蔡学校发放“凯悦奖学金”。

（http://www.zgqhbwg.com/html/gnzx/1141.html）

On October 20, 2023, Mr. Wang Kai, founder of Kaiyue Bursary and China Futures Museum
as well as Henan TV reporters went to Lincai School, Huaiyang county to present "Kaiyue
Bursary".

（https://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzkyNDE3MzE3OQ==&mid=2247490332&idx=1&sn=
eca58a486740bdef0e2153507c0de9e7&chksm=c1d88d08f6af041e5758f86ae16addb5e4673917
5c20791f7393969d321a997e99e407bae93d&token=641497108&lang=zh_CN#rd）。

发布视频“爱的奉献——凯悦奖学金发放纪实”，播放量在 500 以上。

Released the video "Dedication of Love - a documentary of Kaiyue Bursary Award ", which
has more than 500 views.

2023 年 10 月 12 日，收到上海期货交易所捐赠的期货资料 12 本。
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On October 12, 2023, twelve copies of books and materials on futures donated by Shanghai
Futures Exchange were received.

希望您继续关注和支持中国期货博物馆的建设和发展。欢迎您参与中国期货博物馆的

公益项目，为国内外期货市场发展贡献一份力量。

We appreciate your continued support and attention to the development of China Futures
Museum. Would welcome you to participate in the public welfare projects of China Futures
Museum and contribute to the development of futures markets at home and abroad. Your
comments and suggestions would be much appreciated.


